

[Text]

**Mr. Sabourin:** These standards were developed with our member institutions, the top member institutions that have good corporate governance, good appraisal systems, good credit. They have criteria for a quality appraisal. That is reflected in our standards. So we are trying to increase the quality of the appraisals in our member institutions by issuing these standards.

**Mr. Rodriguez (Nickel Belt):** I would like the most up-to-date figures of the total amount of deposits insured by the CDIC.

**Mr. Sabourin:** The total is \$274 billion, as of April 30, 1990.

**Mr. Rodriguez:** Can you tell me what percentage of that is by federal institutions?

**Mr. McKinlay:** I think probably 90%.

**Mr. Rodriguez:** What percentage of the bail-outs are federally incorporated financial institutions or provincially incorporated financial institutions?

**Mr. McKinlay:** Maybe I could go back to the distribution of the insured deposits. As of April 30, Mr. Sabourin said the insured deposits were about \$558 billion.

**Mr. Sabourin:** Total deposits.

• 1630

**Mr. McKinlay:** Insured deposits were \$245 billion, and of that \$20 billion out of \$245 billion, or something less than 10%, related to provincial trust and loan companies.

**Mr. Sabourin:** Sorry, the \$245 billion is 1989. I have just given you the updated \$274 billion, which is 1990 which is about 48% total insured deposits to total deposits, which has been increasing.

**Mr. McKinlay:** Mr. Rodriguez, on page 16 of our 1989 annual report, which is the latest one, there is a schedule of the losses as we estimate them to be or will be, and they total \$1.6 billion. You can see only about five or six institutions account for the vast preponderance of that. Of those three, major losses relate to banks, which are the Bank of British Columbia for \$200 million; the CCB for \$243 million and Northland for \$161 million. The other five major losses relate to trust companies: Fidelity Trust, \$359 million, the largest single loss, which is a federal institution; then there is Greymac Mortgage for \$106 million, Greymac Trust for \$150 million; Seaway Trust Company for \$73 million; and North West Trust Company for \$475 million. My recollection, in round figures, is that two-thirds of the losses relate to trust companies and one-third relate to banks. Off hand, of the two-thirds trust company losses I cannot tell you how they are split federally or provincially.

[Translation]

**M. Sabourin:** Ces normes ont été mises au point en collaboration avec nos institutions membres, celles qui ont la meilleure direction d'entreprise, les meilleurs systèmes d'évaluation et le meilleur crédit. Nos normes prennent en compte leurs critères d'évaluation de la qualité. Nous essayons, par conséquent, en publiant ces normes, de hausser la qualité des évaluations faites par nos institutions membres.

**M. Rodriguez (Nickel Belt):** J'aimerais connaître les chiffres les plus récents concernant le montant total des dépôts assurés par la SADC.

**M. Sabourin:** Le 30 avril 1990, le montant total se chiffrait à 274 milliards de dollars.

**M. Rodriguez:** Pouvez-vous me dire quel est le pourcentage de ces dépôts provenant d'institutions fédérales?

**M. McKinlay:** Je crois qu'il est environ de 90 p. 100.

**M. Rodriguez:** Quel est le pourcentage d'institutions financières constituées sous le régime de la loi fédérale et d'institutions financières constituées sous le régime de la loi provinciale que vous tirez de l'affaire?

**M. McKinlay:** Je pourrais peut-être revenir sur la distribution des dépôts assurés. Comme l'a dit M. Sabourin, les dépôts assurés étaient, au 30 avril, d'environ 558 milliards de dollars.

**M. Sabourin:** Le total des dépôts.

**M. McKinlay:** Les dépôts assurés se chiffraient à 245 milliards de dollars et 20 de ces 245 milliards, soit légèrement moins de 10 p. 100, se rapportaient à des institutions de fiducie et de prêts sociétés provinciales.

**M. Sabourin:** Excusez-moi, le chiffre de 245 milliards de dollars correspond à l'année 1989. Le dernier chiffre en date est de 274 milliards de dollars pour 1990, ce qui correspond environ à 48 p. 100 du total des dépôts assurés par rapport au total des dépôts, qui ont augmenté.

**M. McKinlay:** Monsieur Rodriguez, on trouve, à la page 16 de notre rapport annuel de 1989, notre dernier rapport, une liste des pertes, d'après nos évaluations. Elles se chiffrent au total à 1,6 milliard de dollars. Vous pouvez constater que seulement cinq ou six institutions sont principalement responsables de ces pertes. Parmi celles-ci, trois banques ont accusé des pertes importantes. Ce sont, en l'occurrence, la Bank of British Columbia (200 millions de dollars), la CCB (243 millions de dollars) et la Northland (161 millions de dollars). Les cinq autres pertes importantes sont le fait de sociétés de fiducie: Fidelity Trust, une institution fédérale, accuse la perte la plus importante, soit 359 millions de dollars; vient ensuite Greymac Mortgage avec une perte de 106 millions de dollars et Greymac Trust avec 150 millions de dollars; Seaway Trust Company avec 73 millions de dollars; et North West Trust Company avec 475 millions de dollars. Si j'ai bonne mémoire, les deux tiers des pertes, en chiffres arrondis, se rapportent aux sociétés de fiducie et un tiers aux banques. Je ne peux pas vous dire, sans consulter les documents, comment se répartissent les sociétés de fiducie fédérales ou provinciales qui ont subi les deux tiers des pertes.